

於校園內遇到野豬時注意事項

野豬為本地常見且分布廣泛的大型哺乳動物，部分野豬或會走到鄉村或市區覓食。一般而言，野豬行蹤隱秘，而且習慣避開人類。然而，當野豬受挑釁或受驚嚇後，有可能會作出攻擊行為，尤其是具領導地位的雄豬或帶有小豬的母豬。

如於校園內遇到野豬，應該注意以下事項：

- 如看見野豬在校園出沒，應保持鎮定，切勿主動走近及干擾牠們。
- 請勿接觸野豬，包括幼豬。
- 如有需要，可躲在大樹或巨石後，待野豬離開後才繼續前進。
- 不應用物件拋向或驅趕野豬，以免挑釁野豬而發生危險。

如野豬對你的財產或人身安全構成即時威脅，請立即致電 999 報警求助。

如你受野豬滋擾，或發現受傷、被困或誤闖校園的野豬，可致電 3943 7999 聯絡保安處；或致電 1823 通知漁護署跟進。

Precautionary Measures when Encountering Wild Pig on Campus

Wild Pig or Eurasian Wild Pig is the largest native terrestrial mammal in Hong Kong. Some wild pigs intrude into villages and urban areas in search of food. In general, wild pigs are secretive and wary of human contact. However, if provoked or threatened they may become aggressive and may attack humans, particularly dominant males or sows with piglets.

If you see wild pigs on campus, please take following precautionary measures:

- If you see wild pigs on campus, you should keep calm, stay away and leave them undisturbed.
- Do not approach any wild pigs, including piglets.
- If necessary, you may hide behind a big tree or boulder and wait until the wild pigs leave before you proceed.
- You must not drive them away with any object as it is dangerous to provoke the wild pig.

When a wild pig is posing immediate threats to life and property, you should report to the police by calling 999 for emergency assistance.

If you are disturbed by wild pigs or find any wild pig injured or trapped, or straying on campus, you may call 3943 7999 to notify Security Office or 1823 to notify Agriculture, Fisheries and Conservation Department for follow-up actions.

相關網址 Related Web-site

https://www.afcd.gov.hk/tc_chi/conservation/con_fau/con_fau_nui/con_fau_nui_pig/con_fau_nui_pig.html